
Přídavná jména slovesná mohou být tvořena: 

- od infinitivu 

- od přechodníku 

- od příčestí trpného 

- od příčestí minulého 

 

Tip: Jak poznat přídavná jména tvořená od příčestí trpného 

Přídavná jména tvořená od příčestí trpného mají stejný význam jako trpné příčestí a užívají se 

v přísudku ve stejném významu jako příčestí trpné: 

Okna byla zkalena prachem. (příčestí trpné) – Okna byla zkalená prachem. (přídavné jméno)  

Vrata byla pobita hřeby. (příčestí trpné) – Vrata byla pobitá hřeby. (přídavné jméno) 

 

Tip: Jak poznat přídavná jména od příčestí minulého 

Přídavná jména končící slabikou -lý odvozená od příčestí minulého se tvoří vždy od sloves 

dokonavých a vyjadřují výsledný stav: Promokli jsme.   Jsme promoklí. 

 


